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سرویس سیاسی-
این روزها کارویژه روزنامه های طیف موسوم به اصلاح طلب این است که مجلس هر کاری و هر اقدامی انجام دهد این 
جماعت شــکل بلندگویی را گرفته اند برای بیان ایرادهای بنی اســرائیلی و همچنین تفرقه افکنی میان مجلس با نهادهای 
مختلف. این جماعت برای چنین کاری گاهی به همراهی کسانی که ملقب به »دو زیست سیاسی« هستند به دروغ پردازی 
برای ترورشخصیت روی می آورند ولی گاهی چرخ روزگار به اراده پروردگار طوری می چرخد که هم دست دو زیست ها را و 

هم دست مدعیان اصلاحات را رو می کند.
روزنامه شرق در شماره دیروز خود نوشته بود: »مجلسی که به گفته قالیباف، رئیس آن، قرار بود به جای قانون گذاری، بر 
نظارت تمرکز کند، با سرعت در مسیر قانون گذاری، آن هم قوانینی که منتقدان بسیاری دارد و بیش از آنکه منافع ملی را 
در نظر بگیرد، در راستای منافع اقلیتی خاص است، در  حال حرکت است. رابطه خوب مجلس و شورای نگهبان هم عاملی 
مهم در این ارتباط بوده است. مجلس یازدهمی که قرار بود مجلس را به رأس امور بازگرداند و با شعار انقلابی ترین مجلس 
آغاز به کار کرد، بدون دریافت نظر مساعد شورای نگهبان قدم از قدم برنمی دارد و این  روزها دیگر نهاد مستقلی به نام قوه 
مقننه معنا ندارد. هر طرحی که تاکنون در مجلس تهیه و بررسی شده با همراهی و موافقت شورای نگهبان تدوین شده است 
که طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری و طرح اقدام برای رفع تحریم ها بیش از همه با خود حاشیه داشته است.«

اینکه مجلس یازدهم در همین مدت اندک شــروع به کار خود انقلابی کار کرده یا نه را بهتر اســت با مصادیق بگوییم 
نه اینکه هر کسی بدون حداقل های اخلاقی هر ادعایی را علیه نهادهای دیگر مطرح کند. این مجلس تاکنون به رغم تمام 
چوب هایی که روزنامه شرق و دوستان و هم قبیله های این روزنامه که در پست های مدیریتی هستند لای چرخش گذاشته اند 

کارنامه ای دارد که می توان آن را با 6ماهه نخست مجلس دهم و کمیسیون امید )اصلاح طلبان مجلس قبل( قیاس کرد.
در بخشی دیگر از این گزارش آمده: »از  آنجایی که شمخانی، دبیر شورای امنیت ملی، در این زمینه سکوت کرده، این 
ابهام در حال تبدیل شدن به واقعیت است. در همین باره محمد مهاجری، فعال رسانه ای اصولگرا]بخوانید فعال رسانه ای که تابلو 
اصولگرایی دست گرفته اما تماما در خدمت اصلاح طلبان است[ نیز در توئیتر نوشته است: با اطلاع]!![ می گویم حرف دیشب آقای 
قالیباف درباره اینکه مصوبه ضدبرجامی مجلس یازدهم با تأیید شورای عالی امنیت ملی صورت گرفته، کاملا دروغ است.]!![«

در ادامه این نوشتار به قصه  سازی های محمدمهاجری اصلاح طلب نیز پرداخته شده است: »او همچنین در کانال تلگرامی 
خود یادداشــتی منتشر کرده و نوشته است: شنیده ها حکایت از آن دارد که شورای نگهبان براساس اعتقاد به اینکه قانون 
مزبور باید قبل از ارجاع به شورای نگهبان توسط شورای عالی امنیت ملی بررسی شده باشد، از رسیدگی به آن خودداری 
کرده اســت، اما هیئت رئیســه مجلس به شورای نگهبان اعلام کرده اند چنین تأییدیه ای وجود دارد و شورا با اعتماد به این 
نقل قول بررسی آن را آغاز کرده است. مهاجری، ادامه داده است: با گذشت دو روز از تأیید قانون ضدبرجامی مجلس، ابعاد 
تازه ای از روند تأیید آن در شورای نگهبان آشکار شده است. شنیده ها حکایت از آن دارد که شورای نگهبان بر اساس اعتقاد 
به اینکه قانون مزبور باید قبل از ارجاع به شورای نگهبان توسط شورای عالی امنیت ملی بررسی شده باشد، از رسیدگی به آن 
خودداری کرده است اما هیئت رئیسه مجلس به شورای نگهبان اعلام کرده اند چنین تأییدیه ای وجود دارد و شورا با اعتماد 

به این نقل قول بررسی آن را آغاز کرده است.«
در این باره لازم به ذکر است که دیروز بیانیه شورای عالی امنیت ملی صادر شد که مفاد آن در همین شماره کیهان آمده و 
گویای آن است که پروژه یکی از فعالان رسانه ای مدعی اصلاحات و روزنامه های زنجیره ای با شکست مفتضحانه ای رو به رو شد.

حمله انتخاباتی به طرح راهبردی مجلس
روزنامه دولتی ایران دیروز گفت وگویی را با سعید لیلاز عضو مرکزیت کارگزاران درباره مصوبه اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها، منتشــر کرد. وی ادعا کرد: »ببینید به زبان خیلی ســاده نتیجه عملیاتی این قانون این است که هزینه برجام و 
ایستادگی در برابر ترامپ را پرداخته ایم اما خودمان را از منافع آن داریم محروم می کنیم... مسئله منافع حزبی است به نظر 
من... من صراحتا می گویم که متاسفانه مسئله بیشتر ناظر به انتخابات ۱۴۰۰ است... عطش ریاست جمهوری ۱۴۰۰ همه 
کارهایشان را تحت تاثیر قرار داده. خیلی تاسف بار است که برخی فکر می کنند چون آرام شدن شرایط تحریم ها و تنش های 
خارجی می تواند روی انتخابات آینده تاثیر بگذارد، جلوی این روند را می گیرند. این بســیار خطرناک اســت، نه فقط از نظر 
خطرات خارجی بلکه داخلی. این وضعیت اقتصادی که مستقیما بخش اعظم آن متاثر از تحریم است می تواند آبستن اتفاقات 

ناگواری هم بشود. این گروگان گرفتن زندگی مردم برای منافع جناحی است.«
چرا مدعیان اصلاحات می کوشند مقاومت ملت ایران در برابر تحریم خارجی و داخلی]بی تدبیری و سوءمدیریت دولت[ 
را به دام مذاکره با آمریکا بیندازند و هدر دهند؟ از خود نمی پرسند مذاکره دوباره با متقلبان و عهدشکنان بی عقلی و سفاهت 
نیست؟ اوباما و کری پس از برجام بارها اعتراف کردند اگر توافق به دست نیامده بود، تحریم ها در حال فروپاشی بود. در همین 
شرایط، دولت با حواله دادن گشایش اقتصادی به مذاکره و توافق هسته ای و همزمان بی اعتنایی به ظرفیت های ملی، کشور 
را در رکودی عمیق فرو برد. بدعهدی حریف به جای پاسخ قاطع و اقدام متقابل، با توجیه و ماله کشی دولت مواجه شد و 
آمریکا و اروپا آن قدر گستاخ و طلبکار شدند که مدعیان اصلاحات، مصوبه راهبردی مجلس را که ضمانت اجرای تازه ای تعریف 
می کند، تخطئه می کنند، توجیه شان هم این است که به آنها بهانه داده ایم! دشمن را مطمئن کرده اند که پیمان شکنی بدون 
 هزینه است و هر اندازه که اراده کند، بدون ما به ازایی، برای امتیاز دادن حاضرند! با این وضع هم تقلا دارند تحریم  برداشته 
شود! و گروگان گیری معیشت مردم را به دیگران نسبت می دهند! در عین حال، مصوبه مجلس یک مصوبه فنی و کارشناسی 
برای تأمین منافع ملی است و اساس و خلاصه اش این است که اروپا به تعهدات خود عمل نکند، ایران هم به تعهدات خود 
عمل نخواهد کرد. طرف غربی به ویژه اروپایی، اگر قصد برداشتن تحریم ها را دارند، باید ظرف یک ماه به تعهداتش برگردد 

تا ایران هم به تعهداتش ادامه دهد.
مطلب دیگر اینکه، لیلاز درباره سیاسی کاری و تقاضا و تمنای چسبندگی به قدرت از سوی طیف متبوع خود فرافکنی 
کرده و آن را به مجلس نســبت داده اســت. مدعیان اصلاحات با وجود بی کارنامگی و بی برنامگی و خسارت محض برجام و 
فجایع تحمیل کرده به مردم، هنوز در سودای دستیابی به قدرت در ۱۴۰۰ از مسیر تکراری فریب با مذاکره هستند. این در 
حالی است که ظریف در سخنرانی شورای روابط خارجی و قبل از آن در دیدار با البرادعی و دیگران، در حالتی نزدیک به 
التماس از آمریکایی ها و غربی ها می خواهد که اگر برای سرنوشت طیف متبوع او در انتخابات مجلس و ریاست جمهوری نگرانی 
دارند، به آنها امتیاز بدهند تا بتوان در انتخابات خرج کرد وگرنه مردم جور دیگری انتخاب می کنند که موجب بازنشستگی 

و بیکار شدن امثال من می شود!
افزون بر اینها، مصاحبه شونده در حالی بخش اعظم وضعیت اقتصادی را متاثر از تحریم جا می زند که گفته بود: من هم 

مانند آقای عطریانفر معتقدم بخش زیادی از مشکلات فعلی کشور به دولت مربوط می شود.
وی قبلا هم به یورونیوز گفته بود: اگر اختیاراتی که به دولت داده شد، به چوب خشک داده بودند، وضعیت اقتصاد بهتر 
از وضعیت فعلی بود. کارگزارانی ها در بیانیه ها و اظهارات خود، دولت را »سرگشته و بی کفایت« و دولت بزم، به جای دولت 

رزم توصیف کردند.
بی توجهی حامیان تئوری آبگوشت بزباش به اقتصاد مقاومتی

اکبر ترکان، مشاور سابق رئیس جمهور در یادداشتی در روزنامه آرمان نوشت:»در حال حاضر همه تلاش ها باید به سمت 
کاهش فشار تحریم ها باشد تا اقتصاد ایران بتواند در شرایط بهتري تولید و صادرات را انجام داده، به ارزهاي صادراتي خود 

دسترسي داشته باشد و از فشارهاي تحریمي خارج شود«.
ترکان در ادامه نوشت:»زماني آمریکا با اخذ تصمیمي از برجام خارج شده و رئیس جمهوري جدید ممکن است به سمت 
بازگرداندن تصمیمات غلط ترامپ به حالت قبلي حرکت کند. او مي تواند تصمیمات درست را اخذ کرده و به برجام بازگردد...
نکته اي که در حال حاضر اهمیت دارد این است که پس از انتخابات آمریکا، فردي که دشمن ایران بود، حذف شده و کسي 

در این انتخابات پیروز شده که حداقل، دشمني خود را به صورت علني ابراز نمي کند«.
ترکان پیش از این در اظهارنظری توهین آمیز گفته بود »ما ایرانی ها قابلیت رقابت در هیچ صنعتی، به جز قورمه سبزی 

و آبگوشت بزباش نداریم«!
حالا وی در اظهارنظری مشابه، مشکلات اقتصادی کشور را به تحریم ها و برجام و مذاکره با آمریکا گره زده است. ترکان 
و همفکران وی هیچ اعتقادی به توانمندی های عظیم داخلی ندارند. این طیف در اجرای اقتصاد مقاومتی نیز دچار قصور و 

تقصیرهای فراوان شده اند. 
به اعتقاد کارشناسان، تحریم ها نهایتا 2۰ الی 3۰ درصد در ایجاد مشکلات کشور سهیم هستند و 7۰ الی 8۰ درصد 

مشکلات ناشی از سوءمدیریت در دولت است. 
بلایی به نام دلار جهانگیری! 

روزنامه همدلی در گزارشــی به پیش بینی ارز ۴2۰۰ تومانی در بودجه ۱۴۰۰ پرداخت و نوشت: اقتصاد ایران هیچ گاه 
از دو نرخی بودن ارز یا همان دلار ۴2۰۰ تومانی، خاطرات خوبی نداشته؛ طی دو سال اخیر و با روی کار آمدن ارز دولتی 
برای واردات کالاهای اساسی، قصه های مختلفی از واردات کالاهای اساسی، حتی توسط افرادی که واردکننده نبودند شنیده 
شده و هرازگاهی اخباری مبنی بر ناپدید شدن دلارهای دولتی مطرح شده؛ طی این سال ها، بارها ماجرای واردات کالاهای 
غیراساســی تنها برای اســتفاده از رانت ارز دولتی از سوی رسانه ها گزارش شده و بر کسی پوشیده نبوده که گرانی و تورم 
مهم ترین خروجی استفاده از ارز دو نرخی بوده است، اما با این همه بودجه سال آینده نیز می رود تا ظاهرا با همین سیاست ها 
بسته شود. هشدار درباره رانت و فساد ناشی از این ارز، حتی حالا که بودجه سال آینده در حال نهایی شدن است و در این 
سند نیز دلار ۴2۰۰ تومانی در دستور کار قرار گرفته، باز هم از سوی مسئولان و حتی تحلیل گران گوشزد می شود؛ چرا که 
طی دو سال گذشته با وجود اختصاص میلیاردها دلار از این ارز برای واردات کالاهای اساسی، مسئله تورم و گرانی همچنان 

پای ثابت اخبار اقتصادی بوده است.

زبان ؛ »قلیلُ الجِرم«
و »كثیرُ الجُرم«

وجــود مبارک حضرت امیــر)ع( در حکمت 2 نهج البلاغه فرمود: 
لِّ مَنْ کَشَــفَ عَنْ ضُرِّهِ«؛)کسی که ناراحتی هایش را )نزد  » رَضِيَ باِلذُّ
این و آن بدون هیچ فایده( فاش کند به ذلت خویش راضی شــده( ما 
مشکلات فراواني داریم،اما باید آن را به صاحب درد بگوییم و آن »الله« 
اســت. وجود مبارک یعقوب)ع( عرض کرد :خدایا! من شکوه دارم؛ اما 
»أشَْکُو«؛ من شکایتم از فراق یوسف به توست.)۱( آدم نزد دیگري ناله 
بکند غیر از اینکه خودش را ضعیف کرده و ذلیل نشان داده اثر دیگري 
ندارد. فرمود شما هرگز مشکلات خود را با دیگري در میان نگذار، براي 
اینکه کاري از او ساخته نیست، آن که مشکل را حلّ مي کند با او در 

میان بگذار.
حضرت در ادامه این حدیث فرمود: »وَ هَانتَْ عَلیَْهِ نفَْسُــهُ مَنْ أمََّرَ 
عَلیَْهَا لسَِانهَُ«؛)آن  کس که زبانش را بر خود حاکم کند شخصیتش حقیر 
خواهد شد.( غزالي در احیاء العلوم نقل مي کند که زبان »قلیل الجِرم« 
است و »کثیر الجُرم«)وزنش کوچک اما جرم و گناهش بزرگ است(.
او حداقل بیست گناه بزرگ را در همان احیاء براي زبان شمرده است.

قلم، زبان دوم انسان
حضرت فرمود انسان در درون خود یک فرمانده داخلي مي خواهد؛ 
اگر کسي زبان خود را فرمانده خود قرار بدهد هلاکت خودش را امضا 
کرده اســت. قلم هم »أحد اللسانین« است. هم به نویسنده ها، هم به 
گوینده ها ســفارش مي کند اسرار مردم را بازگو نکنید، آبروي کسي را 
ثَ بکُِلِّ مَا سَمِع «،)2( برای دروغگویی  نبرید. »کَفَي باِلمَْرْءِ کَذِباً أنَْ یحَُدِّ
فرد همین کافی است که آنچه را می شنود )بدون تحقیق( برای دیگران 
بیان کند. فرمود: هر چه آدم شــنید و وارد گوش شد و از این حنجره 
و زبان بیرون بیاید، در کاذب بودن آن شخص همین بس! بلکه انسان 
باید آنچه را شنید را وارد دستگاه فکر بکند، بررسي بکند که آیا صحیح 
است یا نه، نشر آن درست است یا نه، کیفیت نشر آن چگونه است و 
مانند آن. فرمود هر کســي که قلمش را، یا زبان خود را بر خود امیر 
کرد، خودش را ارزان فروخت. یا به هلاکت رسید، زبان باید در اختیار 

ما باشد، قلم باید در اختیار ما باشد، نگاه باید در اختیار ما باشد.
 هیچ کس مهربان تر از اهل بیت )ع(براي جامعه اســلامي نیست. 
فرمــود زبانتان را، قلمتان را، فرمانروا نکنید تحت عقلتان قرار بدهید. 

این طور نباشد که هر چه هوستان خواست به زبانتان جاري بشود.
 بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظله(

در جلسه درس اخلاق؛ 96/11/19 
____________________مرکز اطلاع رسانی اسرا 

۱. یوسف، 86.
2. معاني الأخبار، ص۱59.

خوان حکمت هر دو هفته یک بار روزهای یک شنبه منتشر می شود. 

درمکتب امام

دانشگاه منشأ اصلاح یا تباهی
جوان های عزیز دانشگاهی ما توجه داشته باشند به این مسائل؛ که 
از دانشگاه است که می شود یک ملتی اصلاح بشود و از دانشگاه است 
که می تواند یک ملتی به تباهی کشــیده بشود. این دانشگاه و تربیت 
دانشــگاهی اســت که جوان های ما را یا طرف غرب می کشد یا طرف 
شرق می کشد و آنها را از خودشان تهی می کند و وجهه آنها را متوجه 
به غرب و شــرق ]می [ کند تا اینکه یا شــرق غلبه کند و تمام جهات 
ایران را و شــرق را و تمام بلاد مســلمین را از بین ببرد یا غرب غلبه 
کنــد و همه فرهنگ و چیزهای دیگری را از ما بگیرند و به جای آن، 
یک مغز شرقی یا یک مغز غربی بنشانند و ملت ما را به تباهی بکشند.
صحیفه امام؛ ج14؛ ص430 | جماران؛ 23 خرداد 1360

 نبویان تشریح کرد

۴ هدف راهبردی مجلس در تصویب قانون لغو تحریم ها
نود  اصل  نایب رئیس کمیســیون 
مجلس تولید برق هســته ای ، تامین 
داروهای مــورد نیــاز و صیانت از 
شــخصیت ها و حفظ مراکز دفاعی و 
نظامی  کشــورمان را از جمله اهداف 
راهبردی مجلس در تصویب قانون لغو 

تحریم ها عنوان کرد. 
حجت الاســلام ســیدمحمود نبویان 
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اســلامی در گفت وگو با فارس به ۴ هدف 
اصلی و مهم مجلس از تصویب این قانون 
 اشــاره کرد و گفــت: اولین هدف موضوع 
تولید برق اســت؛ امروزه با توجه به منابع 
آبی، تولید برق توسط نیروگاه های برق آبی 
نه برای ایران و نه برای هیچ کشور دیگری 
به صرفه نیست و همه کشورها رو به تولید 

برق هسته ای آورده اند. 
نایب  رئیس کمیسیون اصل نود مجلس 
اظهار داشــت: امروزه آمریکا خود بیش از 
یکصد رآکتور تولید برق دارد و ایران تنها 
یک رآکتور یک هزار مگاواتی برق در بوشهر 
دارد که سالانه 3۰ تن اورانیوم با غنای 3.5 
تا 5 درصد برای تأمین سوخت این نیروگاه 

باید دراختیار داشته باشیم. 
نبویان خاطرنشــان کرد: پیش از روی 
کار آمدن دولت آقــای روحانی و امضای 
برجام مــا ۱۱ تن اورانیوم بــا غنای 3.5 

تــا 5 درصد در کشــور تولید کرده بودیم 
که آقــای روحانی و آقای ظریف در زمان 
امضــای برجام پذیرفتند کــه ما تنها در 
طول ســال اجازه 3۰۰ کیلــو اورانیوم با 
غنای 3.5 تا 5درصد را داشــته باشــیم و 
مابقی اورانیوم غنی شده با این مقدار باید 
از کشور خارج شود و نیازمان را برای تأمین 
سوخت نیروگاه اتمی بوشهر باید از خارج 

تأمین کنیم. 
تأمین داروهای مورد نیاز

هدف دوم قانون اقدام راهبردی
وی افــزود: هــدف دوم قانــون اقدام 
راهبردی برای لغو تحریم ها، تأمین داروهای 
مورد نیاز بیماران سرطانی در کشور است. 
امروزه حدود یک میلیون بیماری سرطانی 
نیازمند رادیوداروهای تولید شــده توسط 
راکتور تحقیقاتی تهران هســتند که این 
راکتور با اورانیــوم با غنای 2۰ درصد کار 
می کند. سؤال اینجاست وقتی ما می توانیم 
نیازمــان را در داخل تولید کنیم چرا باید 
دست گدایی به سمت خارجی ها دراز کنیم 
و از آنها بخواهیم که نیاز ما را تأمین کنند. 
وی اظهار داشــت: پیــش از روی کار 
آمدن دولت یازدهم، ما ۴۴7.8 کیلو اورانیوم 
با غنای 2۰ درصد تولید کرده بودیم و در 
برجام، آقای روحانــی و ظریف پذیرفتند 
تمام این 2۰ درصد را یا اکسید کنند و یا 

از کشــور خارج کنند و سوخت مورد نیاز 
راکتور تهران را از روسیه در قالب بسته های 
پنج کیلویــی خریداری کنند که البته در 
زمان خرید، این بســته ها به بسته های 3 
کیلویی تقلیل پیدا کرد و ما بابت هر بسته 
6۰ میلیون اگر تاکنون افزایش نیافته باشد 

6۰ میلیون دلار پرداخت می کنیم. 
نبویان گفت: سؤال اینجاست وقتی ما 
می توانیم نیازمان را در داخل تولید کنیم 
چرا باید دست گدایی به سمت خارجی ها 
دراز کنیــم و از آنها بخواهیم که نیاز ما را 

تأمین کنند. 
صیانت از شخصیت ها

و حفظ مراکز دفاعی و نظامی مان
در قانون جدید

وی افزود: هدف ســوم قانــون اقدام 
راهبــردی برای لغو تحریم هــا صیانت از 
شــخصیت ها و حفــظ مراکــز دفاعی و 
نظامی مان اســت. آقای روحانی و ظریف 
پذیرفتند که با اجرای پروتکل الحاقی در 
قالب برجام اجازه بازرسی از مراکز هسته ای، 
نظامی و دانشگاهی و تحقیقاتی مان را به 

بازرسان آژانس بدهند. 
نبویان افزود: بر همین اســاس آنان به 
صورت مســتمر طبق پروتکل الحاقی از 
این مراکز بازدیــد می کنند و طبق گفته 
خودشــان از 26 مرکز نظامی ما بازدید به 

عمل آورده اند. 
بازرســان آژانس صورت مستمر طبق 
پروتکل الحاقی از این مراکز بازدید می کنند 
و طبق گفته خودشان از 26 مرکز نظامی 

ما بازدید به عمل آورده اند.
نایب  رئیس کمیسیون اصل نود مجلس 
اظهار داشت: علاوه  بر این دولت در ماجرای 
اجرای پروتکل الحاقی پذیرفته است که ما 
دانشمندان هسته ایمان را دراختیار آژانس 
بین المللی انرژی اتمی قرار دهیم و سؤال 
ما اینجاســت که آیا شهید فخری زاده نیز 
جزو همین دانشــمندان بوده اســت که 
دراختیار آژانس قرار داده شــود که البته 
ما در ســال های گذشــته علاوه بر شهید 
فخری زاده شــاهد ترور دیگر دانشمندان 

هسته ای کشورمان بوده ایم. 
پر کردن دست دولت
در مقابله با غربی ها 

وی اظهار داشــت: هــدف چهارم این 
قانون، پر کردن دســت دولت در مقابله با 
غربی ها اســت. طبیعی است که با دست 
خالی نمی توان با طرف عهد شــکن غربی 
مقابله کرد و دولت باید چیزی داشته باشد 
که با تکیه بر آن، با طرف به مقابله بپردازد. 
اگر قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
نباشــد، دولت باید از صنایع موشکی ما و 

قدرت منطقه ای مان عقب نشینی کند. 

مولاوردی«  »شهیندخت 
معاون ســابق امــور زنان و 
خانواده ریاست جمهوری، پس 
از پایان رسیدگی به اتهامات 

وارده مجرم شناخته شد.
به گزارش خبرگزاری فارس، 
در پایان رســیدگی بــه اتهامات 

»شهیندخت مولاوردی« معاون سابق امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 
در شعبه ۱5 دادگاه انقلاب اسلامی تهران وی مجرم شناخته شد.

محکومیت بدوی وی به شرح زیر صادر و به وی ابلاغ شد که شامل دو 
سال حبس تعزیری بابت در اختیار قرار دادن اطلاعات و اسناد طبقه بندی 
شده با پوشش مسؤولین نظام و با هدف برهم زدن امنیت کشور و 6 ماه 
حبس تعزیری به دلیل فعالیت تبلیغی علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی 

ایران است.
مولاوردی: درخواست تجدیدنظر می کنم

در همین حال مولاوردی دیروز درباره انتشــار خبر محکومیت بدوی 
خود به خبرگزاری تســنیم، اظهارداشت: حکم دادگاه بدوی است و امروز 

ابلاغِ حضوری شده است.
وی افزود: تا 2۰ روز فرصت تجدیدنظر هست و درخواست تجدیدنظر 

می کنم.

محکومیت »مولاوردی«
به 2 سال و 6 ماه حبس تعزیری در دادگاه بدوی

و  رئیس جمهوری  اجتماعی  دستیار 
سخنگوی دولت، دبیرکل و رئیس سازمان 
داوطلبان جمعیت هلال احمر به مناسبت 
از  »داوطلبان«  روز جهانی  گرامیداشت 

خانه هلال هرندی بازدید کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی جمعیت 
هلال احمــر، علی ربیعی دیــروز در بازدید از 
خانه هلال»هرندی« با بیان اینکه اســاس و 
بنیان جمعیت هلال احمر بر اساس فعالیت های 
داوطلبی شکل گرفته است گفت: هلال احمر 
ظرفیت های عظیمی دارد که تنها به پاسخگویی 
به حوادث اختصاص نــدارد، هلال احمر این 
آمادگی را دارد تا با اســتفاده از ظرفیت های 
داوطلبی به اقشــار آسیب پذیر جامعه کمک 

کند.
ربیعی با  اشاره به اینکه با توجه به سنگینی 
تحریم و سختی  تروریسم اقتصادی در جامعه، 
اکنــون بیش از هر دوره دیگر نیاز به حمایت 

یکدیگر داریــم، بیان کــرد: حمایت ها تنها 
مادی نیست که در اختیار دیگران قرار دهیم 
بلکه می توانیم در جامعه شادی بخش باشیم، 
مهارت ها و دانش خود را داوطلبانه با دیگران 
تقســیم کنیم.کار خوبی که امروز انجام شده 

محلی کردن فعالیت ها اســت که یک الگوی 
موفق به شمار می رود. در این الگو، اهالی محله 
در برنامه ها و فعالیت ها مشارکت دارند و مسائل 

و مشکلات مناطق را برطرف می کنند.
وی بــر مســئله آمــوزش و بازماندگی 

از تحصیــل کــودکان، ایجــاد صندوق های 
کارآفرینی،  ترک تحصیل کودکان و استفاده 
از ظرفیت خیریه ها و سمن ها برای کمک به 

رفع این مشکلات تأکید کرد.
 تشکیل 3200 خانه هلال 

دبیرکل جمعیــت هلال احمر نیز ضمن 
تبریک روز جهانــی داوطلبان گفت: یکی از 
درخواست های دولت از جمعیت هلال احمر که 
اکنون در حال انجام است، تشکیل »خانه های 

هلال« است. 
دکتر محمدحسن قوســیان مقدم افزود: 
تاکنون ســه هزار و 2۰۰ خانه هلال تشکیل 
شــده که تا پایان امســال به پنج هزارخانه 
خواهد رسید و فعالیت های داوطلبی پیشگیری 
و مقابله با کرونا یکی از برنامه های آنها خواهد 

بود.
در پایان از داوطلبان و اعضای خانه هلال 

هرندی، تقدیر شد.

بازدید سخنگوی دولت از خانه هلال محله »هرندی«

سرویس سیاسی-
فرزند شهید فخری زاده با بیان اینکه 
»پدرم می گفت نمی شود به آمریکا اعتماد 
اظهار داشت:  وارد مذاکره شد.«  و  کرد 
خوشــبختانه حرف های پدر شهیدمان 
در فضای مجازی منتشــر شد و نسبت 
که درخصوص  برخی ســوءتعبیرها  به 
مورد مســائل  در  پدرمان  جهت گیری 

هسته ای وجود داشت، رفع ابهام شد.
برنامه بدون تعارف سیما در مصاحبه با 
حامد و مهدی فخری زاده، فرزندان شهید 
فخری زاده به گوشه ای از ابعاد زندگی این 

شهید بزرگوار پرداخت.
حامد فخری زاده درخصوص ابعاد علمی 
شخصیت شهید فخری زاده گفت: پدرم غیر 
از حوزه تخصصی و پروژه های جدی که در 
حوزه هسته ای و دفاعی بود، در حوزه های 
مختلف، علوم و دانشی را تولید کردند که 
اگر هزاران بار شــهید بشوند نه تنها مردم 
ایران بلکه کل بشریت از این علوم و دانش 

تولیدشده بهره مند خواهند بود.
شهید فخری زاده: تحریم ها

به تولید علم در کشور کمک می کند
مهدی، فرزند دیگر شــهید فخری زاده 
گفت: پدر اعتقاد داشــت که تحریم ها به 
تولید علم در کشور کمک می کند و باعث 

می شود که خودکفا شویم.
وی افزود: مسئله ایشــان این بود که 
تولید علم در ایران باعث می شــود که به 
اســتقلال علمی برسیم. دشمن هم چون 
توانایی مقابله با پیشرفت های علمی ایران 
را ندارند مجبورند بیایند حذف فیزیکی و 

ترور را انجام بدهند.
21 سال پیش؛ اولین اقدام تروریستی

علیه شهید فخری زاده
حامــد فخری زاده گفــت: اولین اقدام 

تروریستی علیه شهید فخری زاده مربوط به 
2۱ سال پیش است. 2۱ سال است که در 
هر وقت پدرمان صبح سر کار می رفت در 
نظر خانواده معلوم نبود که شب برمی گردد 

یا نه.
وی افزود: هیــچ موقع در کل این 2۱ 
سال، پدرمان را نگران ترور ندیدیم. مثلًا در 
مقطعی تیم محافظتی ایشان می گفتند به 
دلایل امنیتی یک ماه یا مثلاً 2۰ روز باید در 
منزل بمانند ولی ایشان مخالفت می کردند و 
می گفتند اگر قرار باشد کار نکنم چه فرقی 

می کند باشم یا نباشم.
هشدار تیم حفاظت به شهید فخری زاده

چند ساعت قبل از ترور
فرزند شــهید محسن فخری زاده در 
این مصاحبه از هشــدار تیم حفاظت به 
شــهید فخری زاده چند ســاعت قبل از 
تــرور روایت کرد و گفت: فرزند شــهید 
فخری زاده می گوید؛ »همان روزی که این 
اتفاق می افتد خیلی به ایشان می گویند 
که امروز به ســمت تهران حرکت نکنید 
امــا حاج آقا می گویــد کلاس دارم، باید 
صبــح بروم که تا عصــر که کلاس دارم 
مطالعه کنم. می گویند اینجا -منطقه ای 
بیــرون تهران که آنجا بودند - شــرایط 
برای برگزاری مجازی کلاسم وجود ندارد. 
گویا جلسه مهمی هم داشتند. به خاطر 
کلاس و جلسه هرچه به ایشان می گویند 

برنگردید قبول نمی کنند.
روایت فرزند شهید فخری زاده 
از لحظه ترور؛ پدر در کنار مادرم

 بیرون از ماشین تیر خورد
حامــد فخــری زاده درخصوص لحظه 
ترور دانشــمند هسته ای گفت: وقتی مادر 
تمــاس گرفت و به منطقه ترور رســیدم، 
صحنه ای که دیدم یــک جنگ تمام عیار 

بود. پدر را در بهداری آبسرد منتقل کردند. 
بعدازآن مجبور شدیم با هلی کوپتر پدر را به 
بیمارستان منتقل کنیم. فکر می کنم پدرم 

در هلی کوپتر شهید شده بود.
فرزنــد دیگــر شــهید فخــری زاده 
درخصوص موقعیت تــرور گفت: مادرم 
لحظه به لحظه کنار پــدر بودند و قبل از 
اینکــه پدر اولین تیــر را بخورند، مادرم 
خارج از ماشین، کنار ایشان بودند. وقتی 
شهید، دومین تیر را می خورند، به زمین 
می افتند و در آغوش مادرم، تیرهای بعدی 
به ایشان اصابت می کند و به مقام والای 

شهادت می رسند.
فرزندان شــهید فخــری زاده گفتند: 
براثر انفجار خودرو، چندین ترکش هم به 
مادرمان اصابت کرده و ایشــان نیز آسیب 
دیده اند. پدرمان در حالی که روی پای مادر 
بودند، 5 تیر دیگر به شهید اصابت می شود.

نگرانی شهید فخری زاده
در لحظه ترور

درخصوص  فخری زاده  شــهید  فرزند 
آخرین حرف های شهید در موقعیت ترور 
چه بوده اســت، گفت: در آن صحنه، پدر 
بعدازاینکه دو تا تیرخورده بودند، به مادر و 
تیم حفاظتی شان می گوید که »شما برید. 

این ها می خواهند من را بزنند.«
شهید فخری زاده:

 نمی شود به آمریکا اعتماد کرد
و وارد مذاکره شد

حامــد فخــری زاده درخصوص نگاه 
شــهید فخری زاده درباره مسائل ملی و 
مذاکره با آمریکا گفت: پدرم به هیچ عنوان 
هیچ گرایش سیاســی نداشت و همیشه 
می گفت که خدمت به کشور و خدمت به 
مردم و اعتلا و پیشرفت کشور مهم است. 
همیشه می گفت چگونه می شود با گرگی 

کــه این گونه رفتار می کند اعتماد کرد و 
وارد مذاکره شد.

افزود: خوشبختانه حرف های پدر  وی 
شــهیدمان در فضای مجازی منتشر شد و 
نسبت به برخی سوءتعبیرها که درخصوص 
جهت گیــری پدرمــان در مورد مســائل 

هسته ای وجود داشت، رفع ابهام شد.
وقتی دفتر کار

فرزندان شهید فخری زاده
پلمب شد

حامد فخری زاده گفت: 2۰ سال پیش 
بود کــه پدرم، مــن و بــرادرم را توصیه 
می کردند که بروید دنبال کار آزاد. ایشان 

تأکید داشتند کار دولتی نداشته باشیم.
فرزندان شــهید محسن فخری در این 
برنامه همچنین از محل کار خود گفتند و 
این که شهید تأکید داشتند هیچ وقت از نام 

ایشان استفاده ای نشود.
فرزند ایشان افزود: بدون استفاده از اسم 
و جایگاه ایشان کار را راه انداختند ولی به 
دلیل مشکلات مالی توسط بانک پلمب شد 
و مجبور شــدند مکان دیگری را به صورت 

موقت اجاره کنند.
مهدی فخــری زاده در ادامه گفت: این 
رسانه هایی که دنبال سوءاستفاده  هستند، 
می توانند در درگاه های رســمی بررســی 
کنند که این شــرکت دانش بنیان چه بود 

و چه شده است.
محسن فخری زاده، دانشمند هسته ای 
کشورمان هفته گذشــته جلوی چشمان 
همسرش به دست تروریست ها به شهادت 
رســید. نقش شهید فخری زاده در صنعت 
هســته ای و دفاعی کشور به حدی بود که 
آمریکائی ها او را پدر هسته ای ایران قلمداد 
می کردند و اســرائیلی ها سال ها به دنبال 

ترور او بودند.

فرزندان شهید فخری زاده روایت کردند

شهید فخری زاده معتقد بود آمریکا قابل اعتماد و مذاكره نیست

خبرگزاری مهر- ششمین رزمایش پویش مردمی کمک مومنانه به همت گروه جهادی غیاث، در مسجد 
صاحب الزمان)عج( محله اختیاریه برگزار شد. در این مرحله از پویش، 2۰۰ بسته مواد غذایی که هر یک ارزشی 

معادل35۰ هزار تومان دارد برای توزیع میان اقشار آسیب دیده شناسایی شده آماده شد.

رزمایش همدلی و كمک مؤمنانه
 در مسجد صاحب الزمان)عج( اختیاریه

رئیس ســازمان  و  رئیس جمهور  معاون 
حفاظت از محیط زیست به دادسرای کارکنان 

دولت احضار شد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، در پی انتشار 
اظهــارات توهین آمیز عیســی کلانتــری معاون 
رئیس جمهور و رئیس ســازمان حفاظت از محیط 

زیســت درخصوص حضرت امام)ره( و ریشه های 
انقلاب اســلامی در مصاحبه با رسانه های مجازی، 
کلانتری به شــعبه هفتم دادسرای کارکنان دولت 
احضــار و درخصوص توهین بــه بنیانگذار انقلاب 
 اســلامی تفهیــم اتهام گردیــد و با قــرار تامین

آزاد شد.

تسنیم خبر داد

احضار »عیسی كلانتری« به دادسرای كاركنان دولت

بقیه از صفحه 2
خســروی مصوبات شــورای عالی امنیــت ملی و 
تصمیمات دبیرخانه را در حکم اطلاعات محرمانه عنوان و 
خاطرنشان کرد: اعلام مصوبات شورای عالی و تصمیمات 

دبیرخانه آن خارج از چارچوب ذکر شده مجاز نیست.
وی درخصوص نحوه تعامل مجلس شورای اسلامی با 
دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی برای تهیه طرح »اقدام 
راهبردی برای لغو تحریم ها« اظهار داشــت: طرح فوق 
از ســوی مجلس شورای اسلامی تهیه شده و دبیرخانه 
ملاحظات مدنظر را در این خصوص به مجلس اعلام کرده 
اســت. طرح نهایی که روز سه شنبه به تصویب مجلس 
رسید، بر اساس روال جاری در نهاد قانونگذاری کشور 
حاصل نظر و اجماع نمایندگان محترم مجلس شورای 

اسلامی بوده است.
اظهارات خلاف واقع

در روزهای گذشــته، تصویب قانون اقدام راهبردی 

برای لغو تحریم ها توسط مجلس اعتراضات زیادی را از 
سوی مقامات ارشد دولت در پی داشت.

برای نمونه، محمود واعظی رئیس دفتر رئیس جمهور 
گفت: رئیس شورای عالی امنیت ملی آقای رئیس جمهور 
است، مجلس هیچ هماهنگی با شورای عالی امنیت ملی 
نکرده است. می گویند که با دبیرخانه هماهنگی کرده اند، 
دبیرخانــه که به تنهایی جایگاهی ندارد، دبیرخانه باید 
مقدمات کار را آماده کند برای اینکه طرح در جلســه 

شورای عالی، مطرح شود. 
رئیس دفتر رئیس جمهور در ادامه خواستار شفافیت 
دبیرخانه شــورا شــد و افزود: اعتبار دبیرخانه به این 
است که مطالبش در شورای عالی مطرح شود وگرنه 
دبیرخانه چند کارمند هســتند و هیچ شأنی ندارند، 
ضمن اینکه دبیرخانه ممکن اســت هماهنگی هایی 
را بــه صورت یواشــکی انجام داده باشــد ولی اجازه 
از رئیس جمهــور نگرفتند و از خود شــورا هم، اجازه 

نگرفته اند. در هر صورت دبیرخانه شورای عالی امنیت 
ملی این را باید اعلام کند.

در نهایــت دبیرخانه شــورای عالی امنیت ملی در 
واکنش به این جنجال ها و خطاب قرار داده شدن خود 
توسط واعظی بیانیه ای را منتشر کرد و مصوبه این شورا 

در همین خصوص را تایید کرد.
دولتمردان در روزهای گذشــته تاکید داشتند که 
اقدام مجلس بدون هماهنگــی با دولت صورت گرفته 
اســت. اما حالا و پس از انتشار بیانیه دبیرخانه شورای 
عالی امنیت ملی مشــخص شد که دولت آقای روحانی 
کاملا در جریان جزییات طرح اخیر مجلس بوده است.

به عبــارت دیگر علیرغم جنجال ها و فضاســازی 
دولتمردان و رسانه های زنجیره ای و مدعیان اصلاحات، 
دولت درخصوص اقدام مجلس در طراحی و تصویب طرح 
»اقدام راهبردی برای رفع تحریم ها و صیانت از حقوق 

مردم« در جریان بوده است.

با صدور اطلاعیه ای اعلام شد 

مصوبه مجلس برای لغو تحریم ها
بقیه از صفحه 2با تأیید شورای عالی امنیت ملی بوده است

6- اقدام قدرتمندانه ایران در واکنش به ترور شــهید دکتر فخری زاده و بقیه اقدامات جنایتکارانه ای که در ده 
سال اخیر از سوی رژیم صهیونیستی علیه جمهوری اسلامی صورت گرفته است، می تواند وضعیت کنونی منطقه را 
به ضرر آمریکا، رژیم صهیونیستی و وابستگان عرب این دو تغییر دهد. اگر ایران ضربه ای زمین گیرکننده به اسرائیل 
بزند معنای آن این است که پایگاه های آمریکا در منطقه هیچ امنیتی ندارند. چرا که وقتی به رژیم اسرائیل حمله 
شود به این معناست که به بزرگ ترین پایگاه آمریکا در منطقه حمله شده و از آن پس امنیت ناوگان پنجم در بحرین 
و پایگاه های آمریکا در امارات و... معنا و مفهومی نخواهد داشت. بنابراین اقدام قاطع ایران، وضع حوزه عربی مرتبط 
با آمریکا و اسرائیل را نیز به هم خواهد ریخت. الان سخن این است که اسرائیل در چهار جنگ )1948 تا 1973( بر 
اعراب مسلط شده و برتری قدرت خود را به اثبات رسانده است. وقتی ایران به رژیم صهیونیستی ضربه اساسی بزند، 
معنایش اثبات دوباره ایران به عنوان »قدرت برتر« در منطقه است. آنگاه تفوق ایران بر کل سیستم امنیتی- نظامی 

منطقه مورد پذیرش- ولو غیر اعلامی- دشمنان آن، قرار می گیرد. 
از ســوی دیگر حمله قدرتمند نظامی ایران به رژیم صهیونیستی، موج قدرتمندی را در جهان اسلام و حوزه 
عربــی به راه می اندازد و آن قدر قدرتمند خواهد بود که نه آمریکا و نه دولت های عربی قادر به مهار نخواهند بود. 
همه می دانند و خود اسرائیلی ها و دولت های عربی هم اعلام کرده اند که دست کم 85 درصد مردم عرب، از توافقات 
اخیر امارات، بحرین و سودان با رژیم صهیونیستی، خشمگین هستند و آن را »خیانت« تلقی می کنند. حال در این 
وانفسا که اقدام رژیم های وابسته عرب به برقراری رسمی و آشکار رابطه با رژیم غاصب صهیونیستی، مردم عرب را 
به شدت ناراحت کرده است، اقدام قاطع ایران جمعیت های عرب را به خیابان می کشاند و سبب تغییرات مهمی در 
سطح دولت های منطقه می شود. این راز نگرانی شدید آمریکایی ها، اسرائیلی ها و وابستگان عرب آنان در منطقه و 

رفتارهای متناقض و توأم با ضعف آنان در پرونده ترور شهید فخری زاده است. 

یادداشت روز

تأخیر جایز نیست 


